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Peníze Evropské unie pro Koryčany

Číslo 1
Ročník 2010Cena 7 Kč

Stále pokračujeme ve snaze získat 
maximum z dotačních fondů Evropské 
unie pro Koryčany. Situace ve vyřizování 
dotací je však oproti dřívějšku už obtíž-
nější, neboť i jiné obce se již, jak se říká,  
probudily a nastal podstatně větší převis 
žádostí o dotace nad přidělenými fi nanč-
ními fondy, než jak tomu bylo v minulých 
letech, přičemž přidělené fi nanční pro-
středky z EU se celostátně velmi rychle 
vyčerpávají. Přesto jsme v řadě našich 
žádostí uspěli a tak Vás mohu s nimi 
seznámit. Jsou to :

1./ Vybudování Centra odpadového 
hospodářství. 

K žádosti se přistoupilo proto, že 
náklady na likvidaci odpadů stále rostou, 
ztráta obce oproti tomu, co se vybere a co 
se vydá, dosáhla již 2 milionů Kč za rok 
a hrozilo, že se bude dále zvyšovat, což by 
jednoznačně vedlo ke zvýšení poplatků 
vybíraných od občanů. Abychom  k tomu-
to opatření nemuseli přistoupit a naopak 
náklady udrželi maximálně na stávající 
výši, pokusili jsme se o vybudování kom-
plexního centra odpadového hospodářství 
Města Koryčany, což se nám za přispění 
peněz Evropské unie, podařilo.

Centrum odpadového hospodářství je 
vybudováno v areálu bývalé pily Lesů Čes-
ké republiky na Nádražní ulici a sloužit by 
mělo od 1. dubna tohoto roku. Bude sem 
přesunut prostorově nevyhovující sběrný 
dvůr ze Suchého řádku s tím, že se zde 
budou odebírat všechny druhy komu-
nálních odpadů jako doposud, navíc zde 
bude realizován svoz  tříděných odpadů 
ze sběrných míst Koryčany, bude se zde 
odebírat nebezpečný odpad a elektrood-

pad a bude se zde zpracovávat rostlinný 
bioodpad (tráva a haluze) ve specielních 
vacích, ve kterých se tato smíšená hmota 
přemění na rašelinu. Náběh Centra odpa-
dového hospodářství bude postupný, oče-
káváme, že se nám podaří získat dotaci 
ještě na drtičku demoličních odpadů, což 
by nám dále snížilo náklady na odpady 
a měli bychom materiál na vysprávky 
cest. Celé Centrum odpadového hospo-
dářství je vybaveno různou technologií, 
včetně:  menšího manipulačního trakto-
ru John Deer, nosičem kontejnerů MAN 
s manipulační rukou a 16 kontejnery.

Tímto bude nahrazeno v současné 
době již opotřebované městské komu-
nální vozidlo AVIA. V rámci programu 
snížení nákladů na likvidaci odpadů jsme 
ještě, mimo dotační prostředky, pořídili 
ojetý KUKA vůz, který již 1 x za 14 dnů 
sváží komunální odpady z Koryčan.

2./ Ze Státního fondu životního 
prostředí, opět tedy z peněz EU, z akce 
Zelená úsporám, jsme obdrželi peníze 
na  zateplení ( výměna všech oken, dveří 
a zateplení fasády) budovy Městského 
úřadu a Mateřské školy. Obě tyto akce se 
již v současné době realizují.

V tomto roce jsou nyní vyhlašovány 
další dotační výzvy, kterých jsme se chy-
tili a žádáme o dotaci na :

1./ Revitalizaci centra Města Koryča-
ny, která zahrnuje rekonstrukci chodníků 
podél silnice Nádražní, Příční a Masaryko-
vu po pravé straně od Náměstí po odbočku 
do Cihelen naproti ZŠ. Dále úpravu zpev-
něných ploch na ulici Masarykova, veřej-
né osvětlení, instalace nového mobiliáře 
(lavičky, odpadlové koše) a obnovu zeleně.

2./ Dostavbu Domova pro seniory 
spočívající v přístavbě výtahu a kuchyně, 
včetně jídelny.

3./ Z akce Zelená úsporám jsme poda-
li žádost na zateplení budovy Základní 
školy na Náměstí a budovy školní jídelny 
– družiny v Nádražní ulici.

Předpokládáme, že tyto akce, pokud 
budou naše žádosti přijaty, budou, vzhle-
dem k asi devítiměsíční době adminis-
trativního vyřízení dotací, realizovány 
v příštím roce 2011.

O tom, že za poslední léta investu-
jeme peníze převážně z dotací svědčí 
i to, že zadluženost města je nejnižší za 
posledních 8 let a je pod polovinou dří-
vějšího stavu.

Jsme si vědomi toho, že mnozí obča-
né by raději požadovali opravy místních 
komunikací a chodníků i mimo centrum 
města Bohužel na tyto opravy nejsou 
vypisovány žádné dotační akce. Usnese-
ním zastupitelstva města bylo rozhodnu-
to nejdříve investovat vlastní prostředky 
pro vypsané dotační prostředky z fondů 
Evropské unie, kdy k naší vlastní 1 Kč 
dostaneme v podstatě další 4 Kč. Tímto 
si můžeme dovolit realizovat náklad-
né investiční akce, na které by Koryča-
ny nikdy nesehnaly peníze. V době za 
2 roky, kdy skončí přísun peněz z Evrop-
ské unie, začnou se opět opravovat menší 
části místních komunikací a chodníků 
z vlastních prostředků obce tak, jak to 
bude umožňovat obecní rozpočet.

 Ing. Miroslav Máčel
 starosta
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III. Školní společenský ples
15.ledna 2010 organizoval Klub rodičů a přátel ZŠ Koryča-

ny, o.s. ve spolupráci se ZŠ Koryčany již  III.ročník Školního 
společenského plesu. Pro početné návštěvníky plesu byl připra-
ven bohatý program. 

Ples byl slavnostně zahájen předtančením polonézy v pro-
vedení starších žáků naší školy. Za nácvik i organizaci předtan-
čení patří velký dík Mgr.Zdeně Šmelové, která se svého úkolu 
zhostila na výbornou a byla po právu ona i naši žáci odměněni 
dlouhotrvajícím potleskem. 

Pro zájemce bylo připraveno bohaté občerstvení a večeře ve 
formě výborného „Zámeckého guláše“. V průběhu večera moh-
li milovníci dobrého vína také ochutnat z připravené výstavky 
vín. Na výstavku se podařilo shromáždit 100 různých vzorků 
vín bílých, růžových a červených od profesionálních i amatér-
ských výrobců. Náladu plesu jistě vylepšilo i vystou-

pení tanečníků z taneční školy Hodonín, 
kteří předvedli ukázky  latinsko-americ-
kých tanců. Součástí plesu byla tombola, 
do které přispělo hodně fi rem i jednotliv-
ců, všem ještě jednou děkujeme.

Finanční výtěžek plesu bude Klubem 
použit ve prospěch žáků a pro rozvoj čin-
nosti základní školy. 

V pořádání školního plesu bychom 
chtěli pokračovat i v dalších letech. Osob-
ně chci vyjádřit velké díky všem, kteří se 
na přípravě a organizaci plesu podíleli 
a také poděkovat všem návštěvníkům 
plesu, kteří návštěvou plesu podporují 
naši školu. 

Za Klub rodičů a přátel školy 
RNDr.Vlastimil Válka

Vzpomínka na 65. výročí konce 2. světové války v Koryčanech
Opět budeme vzpomínat na dny, kdy 

skončila 2. světová válka. Važme si toho, 
že žijeme  v doposud nejdelší době bez 
války, ve které by byli zabíjeni lidé. V sou-
časné době  nás ve střední Evropě nikdo 
neohrožuje, se sousedními státy jsme 
v jednom společenství a tyto státy již 
téměř nemají ani armády, které by mohly 
vůbec bojovat….

Za tuto skutečnost však musela, před 
více než 65 lety  spousta statečných lidí 
položit své životy. To se týká také občanů 
Koryčan a jejich přímých osvoboditelů. 
Vážíme si toho a je potřebné si na ně opět 
v těchto dnech vzpomenout. 

Jedná se o tyto Koryčanské občany kte-
ří zahynuli v důsledku II. světové války :

Čech Jan
Druckerová Růžena
Erbmannová Klementina
Erbmannová Miriam
Fiala Jaroslav

Frankl Karel
Franklová Růžena
Franklová Věra
Frankl Karel
Guttmann Kurt
Hubr Ondřej
Jelínek Jaroslav
Kohn Adolf
Kohn Jan
Kohn Ludvík
Kohnová Arnoštka
Kohnová Irena
Laga František
Mazal Jan
Pospíšil Josef
Pospíšilová Marie
Römer Antonín
Semrád Karel
Semrádová Marie
Spiclerová Zelma
Sternová Erna
Traudisch Jindřich
Traudisch Stanislav
Žižlavský Cyril

Jména rumunských vojáků
padlých při osvobozování
Koryčan
cap. Vita Jon
cap. Hanu Mihai
cap. Bastina Hie
serg. maj. Dragan Sandu
soldat Bularu Marin
capral Oprea D-tru
soldat Stefan Nikolae
capral Carstoiu Marin
soldat Tudor D-tru
serg. Dedu Sheorghe

Těchto 10 jmen je převzato z „Pamět-
ní knihy městyse Koryčany“, podle jiných 
zdrojů padlo v Koryčanech ještě dalších 
8 rumunských vojáků, jejichž jména se 
nám nepodařilo zjistit.

Čest jejich památce

 Ing. Miroslav Máčel
starosta
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Pohyb obyvatelstva v letech 1994 -2009

Společenská kronika II. pololetí  2009
NAROZENÍ 

Červenec
 Kníchal Šimon, Koryčany  
 Kružlík Marek, Lískovec      
 Říhová Claudie Nella, Koryčany 
 Konvalinka Pavel, Blišice 
Září
 Blahynková Natálie, Koryčany 
 Formánek Petr, Koryčany 
 Jedličková Natálie, Koryčany  
Listopad
 Kopecký Jaromír, Blišice 
 Topinková Eliška, Koryčany 
Prosinec
 Desnicová Sofi e, Koryčany 
 Lungová Sofi e, Koryčany                        
 Ullmann Jan, Jestřabice 
 Věžník Dominik, Koryčany      

SŇATEK 

Červenec
 Rausz Lubor – Rusyn Mahdalyna
 Jedlička Zbyněk – Olga Pavliňáková 
Srpen
 Mokrý Jaroslav – Bednaříková Irena   
 Šmerda Vladimír - Řezníčková Edita 
Září
 Musil Karel - Dorňáková Markéta 
Říjen
 El Fajjaj Sofi ane-Hradilová Jana
 Kozáček David – Krukoová Michaela 

JUBILEA

Červenec  
80 let Šindelářová Marie, Koryčany
 Kostková Anna, Koryčany 
 Žižlavský Stanislav, Jestřabice 
 Jurásková Marie, Jestřabaice 
Srpen        
80 let Hanslíková Drahoslava, Jestřabice 
 Břoušková Marie, Koryčany 
 85 let Reniersová Zdeňka, Lískovec 
 Juricová Naděžda, Koryčany 
97 let Pavlík Jaroslav, Koryčany 

Září 
80 let Budíková Věra, Koryčany 
85 let Sladký Alois, Blišice 
 Hunčová Marie, Koryčany 

Říjen 
80 let Hála Vojtěch, Jestřabice 
90 let Sloupský Jan , Lískovec 

Listopad 
85let Stromská Anežka, Koryčany 

Prosinec  
80 let Michalíková Květoslava, Koryčany
85 let Langrová Karla, Blišice 
90 let Řádková Marie, Lískovec 
92 let Ševčíková Marie, Lískovec 
95 let Vrbová Apolonie, Koryčany 

ÚMRTÍ
 
Červenec
 Koutná Jaromíra, 1918, Koryčany 
 Seménka Radek, 1972, Koryčany 
 Haluza Oldřich, 1948, Koryčany 
Srpen
 Šlampová Alena, 1950, Koryčany 
 Eremiáš Alexander, 1961, Koryčany 
Září
 Pavliňák Petr, 1942, Koryčany 
Říjen
 Štěpánková Olga, 1924, Koryčany 
 Lichevníková Jitka, 1924, Koryčany
 Tesaříková Eliška, 1921, Koryčany 
 Huška Miroslav, 1950, Koryčany 
Listopad
 Michalovič Jozef, 1930, Koryčany 
 Ležáková Františka, 1930, Koryčany 
 Lichevník Josef, 1921, Koryčany                  
 Bociánová Vlasta, 1938, Blišice 
 Zálešák Josef, 1925, Blišice 
Prosinec
 Bařina Jaromír, 1918, Koryčany 
 Ondrášková Anna, 1934, Koryčany  
 Drozdová Věra, 1929, Blišice 
 Kapounek Miroslav, 1934, Koryčany 
 Jaroš Petr, 1959, Koryčany 

Rok :  1994 1995 1996 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009
Celkem 2923 2896 2885 2895 2888 2866 2872 2878 2884 2925 2959 2952 2939 2923 2913 2892
Z toho ženy 1553 1535 1537 1545 1527 1513 1510 1512 1510 1525 1530 1525 1417 1522 1514 1503
Koryčany 2090 2073 2052 2063 2071 2059 2071 2072 2058 2012 2100 2105 2085 2075 2064 2070
Blišice 215 213 220 215 215 211 212 213 209 209 230 227 233 233 236 226
Lískovec 323 316 320 325 324 325 327 326 312 331 322 320 326 324 326 316
Jestřabice 295 297 293 291 277 271 262 267 301 303 307 300 295 291 287 280
Přistěhovalo se 44 72 52 60 71 44 59 80 67 87 89 72 55 52 51 51
Odstěhovalo se 47 67 46 47 27 55 37 59 40 40 53 61 64 53 64 50
Narodilo se 24 22 21 33 24 35 19 23 17 25 22 15 27 25 40 20
Zemřelo 40 53 30 39 40 46 35 38 38 31 24 33 31 40 37 42
Přír./úbytek -19 -26 -3 7 28 -22 6 6 6 41 34 -7 -13 -16 -10 -21
Sňatky 19 25 23 28 19 17 18 15 21 15 9 17 18 15 13 9
Rozvody 6 6 13 6 11 3 1 8 5 4 12 14 6 12 16 11
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Přírůstky/úbytky 1994 - 2009
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Počet cizinců s trvalým pobytem: 41
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Průměrný věk 
v jednotlivých místních částech

muži ženy celk.
Blišice 42,57 48,31 45,53
Jestřabice 41,53 45,63 43,67
Lískovec 42,79 43,61 43,21
Koryčany 40,07 43,85 42,04
Celkem 40,72 44,34 42,60
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Střední škola obchodu a gastronomie
V tomto roce proběhl už třetí ročník 

pěvecké soutěže KARAOKE. 
Soutěž se uskutečnila  27. 1.2010 

v kulturním domě v Koryčanech.
Kromě soutěže ve zpěvu se poprvé 

odehrály také dvě scénky, které si připra-
vili žáci tříd OP2 a OP3.

Ale vraťme se  nejprve k pěvecké sou-
těži. Přihlásilo se 6 soutěžících, z nich 
jeden kolektiv třídy. 

Obdivovali jsme se pěveckým výko-
nům žáků, příjemně jsme se poslechem 
písní a sledováním scének bavili. 

O organizační stránku se zasloužila 
p.učitelka L. Judasová, o technickou 
p. učitel E.Gabriel, o přípravu scének 
p. učitelka L.Matoušková.

Pěvecké výkony hodnotila komise ve 
složení. p. ředitel R. Hebnar, p. učitelka 
L. Matoušková, p. učitelka M. Máčelová.

Čestnými členy komise byli p.učitelka 
I. Váňová a pan J. Kondler, ředitel kultur-
ního domu v Koryčanech.

Kromě poroty hodnotili výkony zpě-
váků také diváci.

Porota vyhodnotila jako nejlepší Kláru 
Gessnerovou ze třídy OP1. S porotou se 
shodli i diváci, nejvíce se jim líbila Klára.

Před vlastní soutěží předvedla třída 

OP2  vtipnou a zábavnou scénku : 
Parodiie na Červenou Karkulku. 
Kromě účinkujících se zapojili i ostat-

ní studenti a studentky na výrobě kulis. 
Druhou scénku, tentokrát v němec-

kém jazyce, předvedli studenti a student-
ky ze třídy OP3.

Scénka se jmenovala: „ Hier will ich 
wohnen“ , známou v českém jazyce jako

 „Budko, budko, kdo v tobě bydlí“.
Celé dopoledne se velmi vydařilo. 

Těšíme se již na další ročník naší soutěže, 
která získává stále více příznivců.

Aparaturu na „ Karaoke“ budou moci 
využívat studenti a studentky ubytovaní 
na internátě školy ve svém volném čase 
a příprava na příští ročník bude tak ještě 
lepší.

Divadelní sezóna 2010
V letošní divadelní 

sezóně došlo k rozděle-
ní stávajícího souboru 
na dva. Po názorových 
neshodách, jsme se 
rozhodli pro toto řeše-
ní a je ku prospěchu 
všech.

Koryčany se mohou 
těšit na minimálně 
2 představení od dvou 
souborů z Koryčan 
a ještě u nás vždy hos-
tují Střílky.

Takže po rozdělení 
jsme se s vervou pustili 
do práce na divadelní 
hře, kterou nám dopo-
ručili naši kolegové z družebního města 
Městačka Trnávka, kteří už měli za sebou 
více než 20 repríz.

Komedie od M. Camolletiho  Na správ-
né adrese, se nám všem zalíbila od první 
zkoušky a pobavila i Vás, naše diváky.

Ze začátku jsme zkoušeli se souhlasem 
starosty v prostorách knihovny, ale od 

ledna už jsme museli 
projevit statečnost a 
zkoušet v chladných 
podmínkách na KD.

Doba krize 
a  úsporná opatření se 
dotýkají všech.

Datum letošní pre-
miéry jsme si stanovili 
na 6.2.2010 v 18.hod. 
na KD v Koryčanech. 
Netrpělivě jsme oče-
kávali každého pří-
chozího diváka a zase 
jste nezklamali a přišli 
jste a byl vás zase plný 
sál.

Téměř od prvních 
divadelních replik jste se smáli a tím nás 
povzbuzovali. Myslím, že na závěr jste 
všichni odcházeli spokojení a rozesmátí.

K dnešnímu dni se nám podařilo zapl-
nit sál už 4x a to 2x v Koryčanech, jednou 
ve Střílkách a jednou na Starých Hutích. 
Máme ještě dohodnutá dvě představení, 
a to v Kroměříži v Klubu Starý pivovar, 

což je scéna pro  amatérská divadla, a pak 
jedno představení v Kostelanech u UH.

Máme upřímnou radost, že tímto 
představením bavíme diváky, kdy zapo-
menou  na své starosti a smějí se a baví  
se téměř dvě hodiny.

Snažíme se každý rok posunout se ve 
snaze hrát vždycky o kousíček dál. Není 
lehké získat nové členy, hlavně ze strany 
mužů. Málokdo si dokáže představit, že 
než vstoupíme na dvě hodiny na premié-
rová prkna, je za tím hodin a hodin zkou-
šek, minimálně dvakrát po 2-3hodinách 
týdně a před premiérou je to i častěji. 

O to je pak pro nás velkou  odměnou 
potlesk a spokojení diváci, fanděte nám 



strana 6 Číslo 1/2010Koryčanský zpravodaj

Městská knihovna v Koryčanech

i v dalších sezónách, budeme se snažit 
Vás nezklamat a vybrat hru,  u které se 
zase pobavíte jako letos.  

  Za kolektiv Ilona Vybíralová

Městská knihovna pořádá opět po 
roce „Noc s Andersenem“. Letos ve zna-
mení Františka Hrubína a u nás v Koryča-
nech to budou

Pohádky tisíce a jedné noci

Podmínkou  účasti na nocování je 
splnění  úkolů.

První a zásadní podmínkou je: být 
čtenářem knihovny a být aktivním čtená-
řem, tedy půjčovat si knihy a pravidelně 
knihovnu navštěvovat.

Další úkol je pro všechny stejný: 
vymyslet a pak všem přečíst vlastní 
pohádku, tak aby nás všechny zaujala, 
stát se tak na chvíli krásnou Šeherezádou, 
která vyprávěla každou noc pohádky své-
mu sultánovi.

Pro všechny účastníky jsou připrave-
ny soutěže, rukodělná dílna, konkrétně 
výroba papírových květin a korálků.

Možná přijde i vzácný host, ale to 
bude překvapení.

Tato akce je mezinárodní a naše 
knihovna se už po 3 připojila ke všem 
ostatním knihovnám po celé Evropě. Jde 
zde o podporu čtenářství, ukázat knihov-
nu i jinak, jako 
místo pro zábavu 
a dobrodružství.
Na všechny 
zúčastněné se 
těší vaše knihov-
nice 

Ilona Vybíralová

V pořadí desátá akce 
k podpoře dětského čtení 
probíhá současně na mnoha místech 
Čech, Moravy, Slovenska, Slovinska i Polska.
Více informací najdete na:
http://www.knihovnabbb.cz/cz/noc_s_andersenem
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Stále se něco děje …
V letošním školním roce 2009/2010 

pokračuje  mezi SŠOaG Koryčany a Poli-
cií ČR Program

 Preventivní skupiny v Kroměříži 
vedenou plk.Mgr.Ludvíkem Urbanem.

Tato spolupráce spočívá v pásmu 
besed a přednášek určené pro střední 
a učňovské školy, které se uskutečňují 

v rámci Preventivního programu riziko-
vého chování.

Chtěli bychom touto  cestou podě-
kovat nstržm. Ing.Barboře Balášové 
a nprap.Františku Palíškovi, kteří se velmi 
fundovaně tohoto úkolu zhostili a posílili 
u našich žáků a studentů právní vědomí. 
Studenti měli možnost získat nejrůznější 

informace z dopravní výchovy, činnos-
ti policie, z oblasti kriminality mládeže 
a trestné činnosti mládeže, prohlédnout 
si  výzbroj a výstroj.

Mgr.Lenka Matoušková
SŠOaG  Koryčany      

 

Mezinárodní veletrh SALIMA 2010 Brno
Dne 4.3. 2010 se 

Střední škola obcho-
du a gastronomie 
zúčastnila potravi-
nářského veletrhu 
v Brně. Tento vele-
trh navštívily třídy 
OP2, OP3, OP4, K1, 
K3 a P3. 

Veletrh se zamě-
řoval na propagaci racionální výživy 
a trendů gastronomie 21.století. Podal 
nám dokonalý přehled potravinářského 
průmyslu v zemích střední a východní 
Evropy. 

Výstaviště bylo rozděleno do různých 
pavilonů a každý pavilon představoval 
něco jiného. V pavilonu VINEX, jsme 
mohli vidět a popřípadě ochutnat vysoce 
kvalitní vína z Francie, Německa, Rakous-
ka, Slovenska a Slovinska. V ostatních 
pavilonech jsme mohli shlédnout výrobu 
čokolády, zmrzliny, masa, alkoholických 
nápojů, pekařské výrobky, tištění etiket 
a spoustu dalších zajímavých věcí. Samo-
zřejmě, že jsme mohli některé vystavova-
né výrobky ochutnat. U každého stánku 
nám podali různé informace jako jsou 
například: „Jak správně skladovat víno, 
Jaké jsou přísady do ledové tříště, zmrzli-

ny, čokolády a také 
různé recepty něk-
terých kuchařů.“ 
Kdo chtěl a měl to 
štěstí, mohl ochut-
nat i jídlo známého 
kuchaře Zdeňka 
Pohlreicha z pořa-
du „ANO,ŠÉFE“. 
Narazili jsme na 

různé soutěže: „Barman roku, Pekař 
roku“, ale také na mezinárodní soutěž 
„Gastro junior 2010“, ve které se soutěžilo 
o nejlepšího kuchaře a číšníka roku 2010 
ze středních škola a odborných učilišť. 

V roce 2008 se veletrhu SALIMA 
zúčastnilo 37 446 návštěvníků, 693 fi rem 
z 31 zemí. Studentům naší školy se na 
veletrhu líbilo a myslím si, že byl velmi 
poučný a zajímavý.

Zkušenosti, které jsem zde pochytili 
nám nebudou sloužit nejen po dobu stu-
dia na střední škole, ale také i v běžném 
životě. Proto bychom tento veletrh všem 
rády doporučily. 

Studentky Miroslava Skácelová, 
Markéta Králíková 

Třída OP3, SŠOG Koryčany   
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Na počátku byl jen sen
Na počátku byl jen sen. Sen o tom, 

jak se svým koněm cváláte nádhernou 
krajinou, otěže volně držíte v jedné ruce, 
v uších vám zní vítr a vy se kocháte zápa-
dem slunce. Nebo sníte o tom, že přijde 
den, který bude patřit jen vám. Váš kůň 
bude v plném lesku, stejně jako vy, vkro-
číte spolu do arény ... a pak už vnímáte 
jen jeden druhého. Na konci jízdy se ozve 
bouřlivý potlesk a někdo volá vaše jmé-
no. V rukou držíte svůj první pohár...

_________________________
A oba tyto sny se plní právě v Hipo-

centru Koryčany. Můžete na koni cválat 
krásnou přírodou Chřibů nebo se zúčast-
nit westernových závodů, které Hipocen-
trum pořádá už 17 let. 

Western je v České republice už více 
jak 20 let a za tuto dobu vyrostla celá řada 
rančů a tréninkových středisek zabývají-
cích se právě westernovým ježděním. 
Jsme rádi, že Hipocentrum patří mezi 
ně. 

________________________
V letošním roce chystáme už 17. roč-

ník westernových závodů. Špičkoví wes-
ternoví jezdci se sejdou v Koryčanech ve 
dvou tradičních termínech: 24. dubna 
na 1. kole Parameta poháru a 8. května 
na druhém kole, kdy bude také vyhlášen 
Champion ve třídě mládež i dospělých. 

Řekne-li se Parameta, mnohým z Vás 

se vybaví místní vrcholek – vyvýšenina - 
pro mnohé hora. Ano, máte pravdu, zvo-
lili jsme tento regionální název, abychom 
podtrhli spjatost westernu s Hipocentrem 
a městem Koryčany.

PARAMETA POHÁR 2010  nava-
zuje na tradici westernových dní 
v Koryčanech. V letošním roce se jedná už 
o 17. ročník a 2. ročník PARAMETA 
POHÁRU.

A na co se můžete těšit?   Soutěžit se 
bude ve všech westernových disciplínách, 
a to ve dvou třídách. Specielně pro mlá-
dež je otevřena třída mládež (11-18 let), 
pro všechny pak třída open. V každé tří-
dě se jede 12 soutěží. 

Westernové dny koncipujeme tra-
dičně nejen jako závody pro westernové 
jezdce, ale i jako propagaci westernového 
a jezdeckého sportu. Do programu jsou 
vkládány ukázky jezdeckých dovednos-
tí členů jezdeckého oddílu REMONTA 
Koryčany, ukázky dovedností dalších 
jezdců, zejména z řad dětí. Výjimkou 
nejsou countrytance, vožení dětí na koni 
a další doprovodný program, který stylo-
vě odpovídá westernovému ježdění. Když 
připočteme dobré občerstvení, může 
u nás strávit příjemný den každý. Sou-
těžíme v jezdecké hale, takže se nikdo 
nemusí obávat ani špatného počasí. 

Oba naše westernové závody jsou 

Takhle jsme začínali: Hanka Miklíková a 
Fram na původním otevřeném kolbišti.

I tyto situace můžete vidět- start do sou-
těže Barel race- jízda kolem barelů.

Pozvánky Hipocentra Koryčany: 
V 1. pololetí roku 2010 jsme pro vás připravili tyto akce:

24. dubna 1. kolo westernových závodů PARAMETA POHÁR od 10 hodin
8. května 2. kolo westernových závodů PARAMETA POHÁR  od 10 hodin

15. května OBLASTNÍ KOLO TRAMPSKÉ PORTY 13,00, večer countrybál
19. června – DEN DĚTÍ A KONÍ – vstup – netradiční jezdecká a sportovní šou 

- vstup pro děti zdarma, začátek 14,00

Tato pozvánka slouží jako volná vstupenka

nominací na Mistrovství České republiky 
ve westernovém ježdění, které se pojede 
opět v Koryčanech, a to 24.-26.září 2010. 
Mistrovství je vyvrcholením westerno-
vé sezóny a velmi si vážíme toho, že již 
podruhé se pojede právě v Koryčanech.  

Děkujeme také Městu Koryčany  za 
fi nanční podporu westernového sportu.

Veřejné poděkování paní doktorce MUDr. Marii Janalíkové

Vážená paní doktorko, obdrželi jsme Vaši informaci o ukončení lékařské praxe v Koryčanech k 31. 1. 2010.
Patří Vám naše upřímné poděkování za vše, co jste pro zdraví našich dětí ve své dlouholeté lékařské praxi pediatra vykonala. 
Zároveň děkujeme za to, že jste odpovědným předáním lékařské praxe  zajistila pro své pacienty pokračující a nepřerušenou 

odbornou lékařskou péči.

Do dalších roků Vám přeje hodně zdraví, štěstí,  elánu a osobní spokojenosti.
S úctou                                                     

                                                                         starosta a RADA Města Koryčany
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90 let historie včelařského spolku v Koryčanech 
Spolkový život včelařů má v Koryča-

nech dlouhou tradici. Ustavující schů-
ze Včelařského spolku pro Koryčany 
a okolí se sešla dne 5. října 1919 a zúčast-
nilo se jí 22 včelařů z Koryčan, Jestřabic, 
Mouchnic, Blišic, Lískovce (v originálu 
Leskovce), Stupavy a Nemotic. V debatě 
bylo dohodnuto přistoupit k Zemskému 
ústřednímu spolku včelařskému v Brně. 
Po potvrzení o přijetí do Ústředního 
spolku včelařského na Moravě začíná 
dnem 1. ledna 1920 ofi ciální existence 
spolku, která přetrvala v rámci Českého 
svazu včelařů až do dneška.

Složení prvního zakládajícího výboru 
bylo následující:

Předseda Pavel Slezáček
Místopředseda Vincenc Peterka
Jednatel František Zítko
Pokladník František Zbytek

Spolek svojí činností pomáhal vytvá-
řet podmínky pro rozvoj včelařství. 
V první řadě to byla starost o zajištění 
včelí pastvy. Spolek apeloval na míst-
ní statek, aby na svých polích oséval 
medonosné plodiny, rovněž soukromým 
zemědělcům nabízel semena užitkových 
medonosných rostlin. Nezanedbatelná 
byla i pravidelná výsadba stromů, přede-
vším lip, javorů, akátů, lísek, jív a jiných. 
O významu, který spolek této oblasti 
přikládal, svědčí i částka uvolňovaná na 
tuto činnost:  600 – 1000 Kč. V 30. létech 
byla každoročně vysazována svazenka, 
její semeno bylo zajišťováno vlastními 
silami.

Další velkou starostí bylo zajišťování 
cukru na zimování a přikrmování včel-
stev. Včelaři dostávali cukr vždy za nižší 
ceny v množství 6 - 12 kg na včelstvo, 
v roce 1920 činila tato cena 5,80 Kč. Roz-
dělování cukru měl na starosti vždy jeden 
funkcionář spolku, který byl odpovědný 
za správný příděl jednotlivým včelařům. 
Po dlouhá léta dělal tuto činnost řídící 
učitel pan Bohumil Mastník ke všeobec-
né spokojenosti všech členů. Cukr se pro-
dával členům o nepatrnou částku dráže 
a takto získané prostředky činily každo-
ročně jeden z pravidelných příjmů spol-
ku. V roce 1927 je uváděna cena cukru 
4,20 Kč. 

V roce 1936 vykrystalizovala myšlen-
ka zřízení samostatného cukrovaru, který 
by vlastnily včelařské spolky jako akcio-
náři a který by produkoval cukr pro vče-
laře. Začaly se skládat podíly, jednak jed-
notlivých spolků i jednotlivých členů. V 

roce 1938 činily složené podíly koryčan-
ského spolku a jeho členů částku 17.790 
Kč. Cukrovarnický monopol se ale bránil 
proniknutí cizího živlu do jeho sféry a 
tak se záležitost neustále vlekla, aniž bylo 
dosaženo nějakého pokroku. Posléze 
bylo dohodnuto, že tento cukrovar bude 
vybudován v Piešťanech na Slovensku. 
Válkou věc zcela zapadla a po válce pře-
šly složené prostředky na vázané vklady 
a zde tiše skončily při peněžní reformě v 
roce 1953 .

Včelaři dbali vždy na osvětu svých 
členů. O tom svědčí množství časopisů se 
včelařskou tematikou:

Moravská včela
Pokrokový včelař
Český včelař
Slovenský včelár
Včelařské rozhledy
Včelař družstevník
Když listujeme ve starých zápisech 

o úrodě medu, jeví se nám, že snůška byla 
mnohem nižší než je dnes. V jednom 
zápise se konstatuje výnos 6,5 kg na včel-
stvo jako dobrá snůška, což se z hlediska 
dnešních výnosů jeví jako slabý výnos. 
Dnešní výnos se již dlouhodobě pohybu-
je kolem 20 kg na včelstvo.

Včelařský spolek se staral též o odbyt 
medu a o výkupní ceny medu. Na našem 
trhu v minulosti konkuroval levný med 
ze Slovenska a dnes již neznámý umělý 
med. Stará tradice hlásala zásadu stejné 
ceny medu a másla. V roce 1921 vyzý-
val jeden včelařský časopis včelaře, aby 
dodržovali cenu medu alespoň 30 Kč. 
V roce 1935 klesla cena medu na 10 Kč/kg.

V roce 1926 se objevuje zpráva o výse-
vu řepky místním velkostatkem a začíná 
se vysévat jetel-lucerka. 

Ze zápisů vyplývá též pravidelná péče 
o vzdělávání členů exkursemi u zkuše-
ných včelařů a trvalým doplňováním 
spolkové knihovny. Každoročně je určo-
ván knihovník spolku. V roce 1936 obsa-
hovala knihovna 36 svazků.

Nemalá péče byla věnována vzdě-
lávání členů formou přednášek. Před-
nášky prováděli učitelé včelařství a bylo 
pravidlem pořádat dvě přednášky ročně. 
Několikrát se organizoval zájezd na něk-
teré významné včelařské zařízení nebo 
výstavu.

V zápisu schůze z března roku 1940 
je uvedeno, že dlouho trvaly mrazy a ješ-
tě v den konání schůze bylo v noci -14 
ºC, hodně včelstev tuto zimu uhynulo. 
Po této zimně následoval deštivé nevlíd-

né léto, což mělo za následek neúspěšný 
včelařský rok. V listopadu téhož roku pak 
námraza poničila hodně ovocných stro-
mů a keřů. Cukr byl tento rok (1940) sice 
přidělen, ale bylo avizováno, že může být 
požadován zpět, kvůli válečnému váza-
nému hospodářství.

V roce 1946 je cena cukru 13 Kč/kg 
a příděl cukru je 8 kg na včelstvo. Úřední 
cena medu byla stanovena na 40 Kč/kg.

V roce 1947 byla slušná snůška, 
dodávky medu byly splněny na 92%. 
V roce 1948 byla snůška slabá, dodávka 
byla splněna na 29%. Je vypracován pěti-
letý plán pro včelaření, spolek ho musel 
rozpracovat pro svoje podmínky. 

Po změně okresů po roce 1948 se od 
spolku odloučili včelaři z obcí Nemotice, 
Mouchnice, Kožušice, Střílky, Zástřizly 
a Chvalnov. Organizace včelařů v Koryča-
nech se udržela až do současnosti, např. 
včelaři z Nemotic mají základní organi-
zaci až v Bučovicích.

Během války bylo v zápisech uvá-
děno, že schůze spolku byla povolena 
a po r. 1948 se tyto doložky opět obje-
vují, tentokrát i včetně čísla jednacího 
vydaného povolení. Objevují se dokonce 
zápisy schůzí, které jsou označeny jako 
nařízené. Je vidět zřejmá snaha podpořit 
včelaření socialistického a družstevního 
sektoru. Na včelařské spolky je naložen 
úkol dodat oddělky pro tento sektor. Sta-
novené dodávky medu nejsou většinou 
pro nepříznivé podmínky plněny.

V této době se poprvé objevují zprávy, 
že vysazované stromy a keře jsou ničeny, 
rovněž poprvé se objevují zprávy o úhynu 
včel po chemickém ošetření porostů. Ze 
skromných narážek je zřejmé, že během 
války i po ní nebylo včelaření jednoduché 
a přinášelo značné obtíže.

V roce 1957 dochází na základě 
nových stanov ke změně názvu z „Vče-
lařského spolku pro Koryčany a okolí“ 
na Československý svaz včelařů, základní 
organizace Koryčany. 

Rok 1967 byl špatný na snůšku, neby-
la splněna dodávka medu, je to poprvé, 
co nebylo odevzdáno nic. Během snůš-
kového období vytrvale pršelo, že bylo 
nutno včely dokrmovat (ztráta 180 -250 
Kč/včelstvo)

Rok 1968 byl příznivý, bylo vykoupe-
no 1024 kg medu.

Po roce 1960 odešli členové spolku ze 
Stupavy do Uherského hradiště, z důvo-
du zněny okresů (šlo asi o 10 členů a 80 
včelstev). 

 Rok 1970 byl velice nepříznivý, bylo 
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dodáno pouze 50 kg medu. V roce 1971 
se objevuje informace o vyplácení stát-
ního příspěvku na zimování včelstev ve 
výši 25 Kč na včelstvo. Tento příspěvek 
nahradil dodávku levného cukru za 7 Kč 
v počtu 7 kg na včelstvo. Toto množství 
samozřejmě na zakrmení nestačilo 
a bylo nutno dokupovat další cukr za vyš-
ší cenu. Rovněž částka na zimování byla 
víceméně symbolická, i když se postupně 
navyšovala až na 35 Kčs.

Od roku 1974 začala organizace pořá-
dat kurzy pečení medocukrového pečiva, 
často spojeného s výstavou a prodejem 
výrobků. Po jisté době se stalo tradicí, že se 
v této činnosti střídali s místním Svazem 
žen. Tato tradice skončila někdy kolem 
roku 1985, kdy se konal kurz naposledy.

Nemůžeme zapomenout na význam-
nou aktivitu našeho dlouholetého člena, 
učitele, přítele Antonína Krempla. Ten 
v roce 1986 založil včelařský kroužek na 
Základní škole. Kroužek měl 4 – 6 členů. 
Z počátku byl bez materiálního zajištění 
a tak se soustředil na teoretickou přípravu. 
Členové kroužku se po několik let zúčast-
ňovali celostátní včelařské soutěže „Zlatá 
včela“, její botanické kategorie, vyhlášené 
Českým svazem včelařů v Praze a v roce 
1988 vyhráli postupně všechna nižší kola 
a probojovali se do celostátního kola, 
které posléze rovněž vyhráli. Od Českého 
svazu včelařů obdržel kroužek na pod-
zim roku 1989 základní vybavení, včetně 
3 úlů se včelstvy, s nímž mohl samostatně 
včelařit. Úly se včelami byly umístěny na 
zahradě školy za budovou na Masarykově 
ulici. Svými dlouholetými pedagogickými 
zkušenostmi dosáhl vynikajících výsled-
ků a to po stránce teoretické i praktické. 
Postupně, jak členové kroužku opouště-
li základní školu, kroužek ukončil svoji 
činnost, neboť se nedařilo získávat nové 
mladší členy. Dnes žije většina z bývalých 
členů mimo Koryčany a včelami se neza-
bývají, ale je docela možné, že si v dalším 
životě vzpomenou na nabyté zkušenosti 
a ke včelaření se vrátí.

Počet včelstev v Koryčanech a inte-
grovaných obcích byl vždy něco přes 300 
včelstev, v poslední době došlo k pokle-
su. Počet včelařů byl dlouhodobě 30 - 35 
členů, největší počet včelařů z dnes orga-
nizovaných obcí činil 59 členů. V posled-
ních letech klesá i počet organizovaných 
včelařů. Více je na konci článku v při-
ložené tabulce, Ještě poznámka k organi-
zovanosti včelařů – drtivá většina včelařů 
je organizována v jediné organizaci: Čes-
kém svazu včelařů. V Koryčanech jsou 
v současné době organizováni všichni 
včelaři. Počet neorganizovaných v celé 
historii se dal spočítat na prstech jedné 

ruky. Český svaz včelařů spolu s Českou 
veterinární správou organizuje a provádí 
ošetřování včelstev proti nákazám.

Ještě pár slov o včelaření v dnešních 
podmínkách tržního hospodářství. Roz-
pad celostátní výkupní sítě medu, prud-
ký pokles výkupní ceny medu a vzestup 
cen všech vstupů způsobily pokles počtu 
včelstev i počtu včelařů. Česká republi-
ka byla ještě před rokem 1990 v situaci, 
že včelstev byl nadbytek na teoreticky 
odhadnuté potřeby našeho zemědělství. 
Teoretický odhad potřebného počtu činil 
650.000 včelstev. Počty včelstev ‚v roce 
1992 činily 540.000 včelstev a tento klesa-

jící trend trvá. Včelaři v poválečné minu-
losti už nedostávali cukr za nižší ceny, ale 
dostávali příspěvek na zazimování včel-
stev. Od roku 1995 stanovila Ministerstvo 
zemědělství ČR dotaci na podporu vče-
lařství, která má zastavit sestupující trend 
a udržet včelařství na potřebné výši.

Včelařením se vždy zabývali lidé 
pokročilejšího věku a včelaři často až do 
konce života. Přesto se v řadách objevují 
občas nové a mladé tváře. Doufáme, že 
tento ušlechtilý a užitečný koníček neza-
nikne.

Na závěr tabulka uvádějící jména hlav-
ních funkcionářů včelařského spolku:

Rok předseda místopředseda Jednatel pokladník
1919-20 Slezáček Pavel Peterka Vincenc Zítko František Zbytek František
1921 Slezáček Pavel Vítek Alois Zítko František Lichevník Tomáš
1922-23 Slezáček Pavel P. Honza Robert Zítko František Mastník Bohumil
1924 Slezáček Pavel P. Honza Robert Bohumil Mastník Zítko František
1925 Tesař Jaroslav P. Honza Robert Bohumil Mastník Zítko František
1926-35 Tesař Jaroslav Makeš Bedřich Bohumil Mastník Zítko František
1936 Pokorný Martin Makeš Bedřich Bohumil Mastník Zítko František
1937-41 Pokorný Martin Makeš Bedřich Bohumil Mastník Žižlavský Cyril
1942-48 Pokorný Martin Makeš Bedřich Bohumil Mastník Bařina Cyril
1949-57 Pokorný Martin Tesař Jaroslav Bohumil Mastník Bařina Cyril
1957-1960 Pokorný Martin Trojan Josef Šmehlík Jan Bařina Cyril
1960-1961 Galandr Josef Pokorný Martin Šmehlík Jan Bařina Cyril
1961-1964 Galandr Josef Pokorný Martin Krempl Antonín Bařina Cyril
1964-1965 Galandr Josef Pokorný Martin Svobodník Jan Merta František
1965-1966 Galandr Josef Pokorný Martin Šmehlík Jan Šmarhák Stanislav
1966-1970 Galandr Josef Adamík Miroslav Šmehlík Jan Šmarhák Stanislav
1970-1971 Trunkát Stanislav Adamík Miroslav Šmehlík Jan Šmarhák Stanislav
1971-1978 Trunkát Stanislav Adamík Miroslav Šmehlík Jan Selucký Prokop
1978-1988 Trunkát Stanislav Adamík Miroslav Petřík Jaroslav Rozhon Miroslav
1988-1992 Trunkát Stanislav Adamík Miroslav Petřík Jaroslav Kočí Jaroslav
1992-2000 Trunkát Stanislav Janko Jaromír Petřík Jaroslav Kočí Jaroslav
2000-2005 Janko Jaromír Kytlica Jiří Petřík Jaroslav Kočí Jaroslav
2005-2009 Straka Jindřich Kytlica jiří Petřík Jaroslav Kočí Jaroslav

Počty členů spolku v jednotlivých 
letech:

V letech 1919 – 1931 počty členů 
pro všechny obce, které do spolku tehdy 
patřily, od roku 1932 jen pro Koryčany, 
Blišice, Jestřabice a Lískovec (do roku 
1960 i Stupava)
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Rok 1919 1922 1928 1929 1930 1931 1932 1933 1934 1935 1936
Členů 22 45 54 56 75 86 38 39 45 47 48

Rok 1937 1946 1947 1953 1954 1955 1956 1957 1958 1959 1960
Členů 48 45 42 54 53 50 53 53 54 58 58

Rok 1961 1962 1963 1964 1965 1971 1972 1973 1974 1975 1976
Členů 59 58 57 58 57 44 50 49 50 48 48

Rok 1977 1978 1979 1980 1981 1982 1983 1984 1985 1986 1987
Členů 43 45 45 45 45 44 36 37 37 37 36

Rok 1988 1989 1990 1991 1992 1993 1994 1995 1996 1997 1998
Členů 34 38 35 38 39 34 35 31 28 26 27
Včelstev 301 315 297 291 270 219 201 179 189 139 169

Rok 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009
Členů 25 26 26 25 23 22 23 24 24 21 22
Včelstev 191 190 189 193 178 201 208 189 206 181 192

Ing. Jaroslav Kočí, Jaroslav Petřík

Hasiči
Vážení občané,
Dovolte mi abych Vás jménem sbo-

ru co nejsrdečněji pozdravil a popřál 
Vám do nového roku hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti.

Uplynulý rok, který jsme ukončili, byl 
rokem, který poznamenal náš sbor něko-
lika událostmi. A tak při Výroční valné 
hromadě, která proběhla na sklonku 
minulého roku jsme si přáli, aby rok 2010 
byl daleko úspěšnější  a spokojenější než 
rok předešlý. 

Náš sbor navázal další přátelské vzta-
hy se sbory okolních okresů. Byli jsme 
zváni na Výroční  valné hromady těch-
to  sborů. Můžeme konstatovat, že pro-
blémy, které řešíme my, jsou i v těchto 
sborech. Mezi ty nejdůležitější  patří  při-
jímání nových členů, kteří mají zájem o 
dění kolem hasičů  a dále akceschopnost 
zásahové jednotky. Zde se stále potýkáme 
s nedostatkem lidí. Také  práce s mladými 
hasiči vyžaduje značné úsilí jelikož jsou 
každoročně  přijímány nové děti a musí 
se   začínat  vždy od začátku. Neustále se 
potýkáme s nedostatkem prostoru pro 
výcvik atd. Toto je jenom část toho co nás 
nejvíce trápí. Také bychom byli  rádi, aby 
rok 2010 byl rokem úspěšnějším pro naši 
činnost. K tomu by mohli  přispět nově 
zvoleni členové SDH v Koryčanech. Jsou 
to tito členové:
Starosta: Josef Ketler

Naměstek starosty: Jaroslav Juráček
Velitel sboru a zásahové jednotky: 
   Josef Ketler ml.
Zástupce velitele: Zbyněk Konečný
Strojník : Lukáš Norek
Jednatel:  Vladimíra Norková
Hospodář: Martina Franková
Vedoucí mládeže: Vladimíra Norková
Kronikář: Františka Šlampová Soňa Filípkova 

Předseda KRK: Roman Zelinka
Členové: Irena Konečná a  Jindra Keterová

Popřejte  těmto sestrám a bratrům  
hodně úspěchů v jejich práci na hasič-
ském poli.

Tak jsme se definitivně rozloučili 
s rokem 2009. Rok 2010  jsme začali 
hasičským plesem, který se uskutečnil 
v měsíci únoru. Přípravy na tuto 
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Zimní  příprava  Koryčanských  fotbalistů

akci probíhaly od minulého roku.Podařilo se 
nám zajistit také ukázky tanečních vystoupení 
mažoretek z Hulína pod vedením jejich vedou-
cí  paní Aleny Rafajové. Jejich vystoupení se 
setkalo s kladným ohlasem a přispělo tak k přá-
telské atmosféře, která nás celý večer  prováze-
la. K tanci a poslechu nám  vyhrávala dechová 
hudba IŠTVÁNCI ze Šardic a to velmi kvalitním 
výkonem,který byl po každé sérii odměněn vel-
kým potleskem. : Když se vrátíme na začátek 
zahájení plesu, stává se nepsaným pravidlem, 
že hasičský ples bývá zahájen „Koryčanskou 
polkou“, kterou otextoval pan Nečas z nedale-
kých Blišic a hudbu složil pan Karel Vacek. Ples 
se vydařil. To bylo patrné především z ohlasů 
návštěvníků. Pro nás je to zavazující a povzbu-
divé. Touto cestou děkujeme všem sponzorům, 
kteří nás podpořili a pomohli nám tento ples 
uskutečnit. Ať to byly organizace, které působí 
v Koryčanech nebo drobní podnikatelé či jed-
notlivci, kteří svými dary přispěli ke zdárnému 
průběhu tohoto plesu. Další ples, který bychom 
rádi uskutečnili je předběžně naplánován na 
19. února 2011 a budeme rádi  když nás svou 
účastí podpoříte.

Nesmíme také zapomenout na naši zásaho-
vou jednotku, která od začátku roku vyjížděla 
k 25. zásahům. Tyto výjezdy se netýkaly jen požá-
rů, ale také dopravních nehod, popadaných stromů 
v důsledku krutých mrazů nebo čerpání vody ze 
zaplavených sklepů. A protože těchto  zásahů neu-
stále přibývá musí naši členové ve svém volném 
čase přiložit ruku k dílu a vylepšovat, zvelebovat 
a doplňovat  vybavení  hasičské zbrojnice, aby prá-
ce  kterou odvádí při zachraňování životů a majet-
ků byla co nejefektnější. Ve svém volném čase se 
však také věnují té mladší generaci  kterou již dnes 
připravují , aby v budoucnu zastoupila jejich mís-
to. Proto se mladí hasiči  scházejí každé pondělí  
a připravují se na hasičské soutěže, které se pomalu  
rozjíždějí. 

A ještě závěrem pár slov k akcím, které bychom 
chtěli  v nejbližší době uskutečnit: 

V sobotu 10. dubna se uskuteční svoz želez-
ného odpadu, koncem dubna se již tradičně 
koná hasičská pouť na sv. Hostýn, kdo bude mít 
z řad občanů zájem může se přihlásit. Podrob-

S přicházejícím jarem končí  dlouhé 
období , v němž se  všechny fotbalové 
kluby  snaží  co nejlépe připravit  a posílit 
na  odvetnou část fotbalové soutěže. Neji-
nak tomu bylo také v našem oddílu FC 
KORYNA  a tak mi dovolte, abych Vás v 
krátkosti seznámil s tím, jak jsme se na 
snad úspěšné působení v soutěžním roč-
níku 2009/10 připravovali my.

A začnu u těch nejmenších. Naši 
žáci a přípravka  po skončení podzimní 
soutěže pouze přesídlili z přírodní trávy 

do místní sportovní haly a  v podstatě 
s výjimkou  Vánoc trénovali podle mož-
ností a zdravotního stavu nepřetržitě 
nejméně  dvakrát týdně. Pro zpestření  
se zúčastnili několika halových turna-
jů v blízkém okolí ( St..Město, Zdounky, 
Morkovice ), případně sehráli  přátelská 
utkání na umělé trávě ve Starém Městě. 
V personálním obsazení  realizačních 
týmů nedošlo  k žádným změnám - pří-
pravku trénuje Ondřej Michalík, žáci se 
připravují pod vedením trenérů Petra 

Posoldy a Jaroslava Dvouletého, vedou-
cím mužstva je Karel Burget. Pro nad-
cházející boje se možná podaří rozšířit  
velmi úzký kádr díky možnosti střída-
vého startu našich hráček  P.Smetkové 
a T.Braunerové, které jsou na hostování 
v dívčích mužstvech 1.FC Slovácko. 
Vzhledem k virové infekci v září 2009 
budou žáci  ještě dohrávat  i dvě podzim-
ní utkání.

K prvnímu soutěžnímu utkání 
nastoupí žáci  3.4. dopoledne   v Uher-

Rozkvetlé  Kory any
Rada m sta Kory any
vyhlašuje sout ž:

O  nejp kn jší  kv tinovou  výzdobu
dom   v  roce  2010 

Ú astníkem m že být každý, kdo podá návrh na ocen ní vlastního 
nebo i cizího domu v  Kory anech, Lískovci, Blišicích a 
Jest abicích. 

Kategorie:    A)   rodinné domy 
B) bytové domy 
C) balkony
D) podnikatelské objekty a instituce 

P ihlášky musí obsahovat: 
jméno a p íjmení  majitele 
uvedení kategorie 
adresu výzdoby 
p ípadn  fotografii 

P ihlášky doru te nejpozd ji do 31.08.2010 osobn  na podatelnu 
nebo poštou na adresu M stského ú adu v Kory anech.
Vyhodnocení  provede 7 lenná komise. 

První t i místa v každé kategorii obdrží finan ní odm nu.

       Rada m sta Kory any 

nější informace podáme 
v měsíci dubnu a nesmíme 
zapomenout na Červenco-
vou zábavu, která proběhne 
v sobotu 24. července. Všich-
ni jste co nejsrdečněji zváni. 

Ještě jednou Vám všem 
děkujeme za přízeň a těšíme se 
na další spolupráci.

    Starosta SDH
Josef Ketler
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ském Ostrohu, přípravka zahajuje sou-
těže až 24.dubna.

Dorostenci pod vedením René Brau-
nera  zahájili přípravu v polovině ledna 
rovněž v hale, kromě toho sehráli také 
dvě  utkání na umělé trávě v Kromě-
říži  s ml. B dorostem Hanácké Slávie. 
V prvním  z nich po brankách Z.Holuba 
a P.Lupínka 2:0 zvítězili, podruhé stejným 
poměrem prohráli. Před začátkem sou-
těží 11.4.  doma se Zdounkami  by měli 
kluci ještě alespoň jeden přípravák buď 
na přírodní, nebo umělé trávě odehrát. 
V tomto mužstvu k žádným  odchodům  
ani příchodům hráčů nedošlo.

Zimní příprava mužů byla zaháje-
na v polovině ledna . Ostrým testem  
bylo hned úvodní přípravné utkání 
16.1., ve kterém naši překvapivě pora-
zili účastníka krajského přeboru Mor-
kovice na jejich hřišti 4:2 , o čtrnáct 
dnů později na morkovské umělé trávě 
podlehli rakouskému mužstvu ze St. 
Pöltenu. Další přípravná utkání sehrálo 

A mužstvo  v rámci zimního turnaje 
„O pohár VTP PELKA“ ve Starém Měs-
tě. Na velmi kvalitním umělém povrchu 
4-té generace se ve večerních hodinách  
pod umělým osvětlením postupně střetli 
s mužstvy z Kudlovic  (3:2),  Nedachle-
bic (6:2), Buchlovic (5:0 ), Osvětiman 
(2:2 ), Medlovic (16:2 ) a  Zlechova  (3:1) 
a před posledním utkáním s pořádají-
cím oddílem  Jiskra St. Město  (20.3.  ve 
20,00 hod.) jsou na prvním místě díky 
lepšímu skóre před odvěkým rivalem 
z Osvětiman  a  s  velkou šancí  na cel-
kové  vítězství v turnaji. Generálkou  
před  ostrým startem ve Zlechově  (4.4 
v 10,00 hod)  bude  v posledním březno-
vém víkendu utkání s celkem z Kostelce  
u Holešova.  U mužů došlo i k několi-
ka  změnám v kádru. Ze zdravotních 
důvodů se do přípravy zatím  nezapojili 
M.Hajda a hostující J. Pouska, na hos-
tování do Morkovic odešel  K. Věžník.  
Z tohoto mužstva k nám naopak zamí-
řil  M. Petroš , velkým přínosem by měl 

být návrat L.Hály z Rakouska, který  ale 
zatím vázne na  administrativě. 

K zimnímu spánku se neuložili ani 
bývalí hráči, kteří se kromě uspořádání 
tradičního předsilvestrovského utkání   
pravidelně setkávají v místní tělocvičně . 
O tom, že se pravidelný pohyb  projevil 
i na jejich sebevědomí chtějí přesvědčit 
příznivce kopané v létě, kdy  v domá-
cím prostředí  sehrají exhibiční utkání  
s jedním velmi úspěšným  fotbalovým 
mužstvem nedávné minulosti.

           
 Pevně věříme, že i v letošním roce 

nás budou   v úsilí o co nejlepší reprezen-
taci města  podporovat hlasivky našich 
příznivců, které bych chtěl touto formou 
na utkání všech našich mužstev co nejsr-
dečněji pozvat.  Takže už  od 10.4.2010 na 
domácím hřišti nashledanou ! 

Za výbor FC KORYNA

Michal Huška  

Přehled  dešťových  srážek  v  jednotlivých  měsících  roku v mm
měsíc/rok 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 Průměr

leden 18,00 12,00 15,00 48,00 45,00 16,00 52,00 64,00 27,00 45,00 61,00 22,00 44,00 36,08
únor 17,00 3,00 9,00 26,00 12,00 43,00 4,00 51,00 90,00 42,00 30,00 14,00 77,00 32,15
březen 20,00 20,00 33,00 73,00 78,00 19,00 8,00 65,00 17,00 75,00 91,00 57,00 97,00 50,23
duben 31,00 51,00 68,00 16,00 67,00 29,00 48,00 24,00 65,00 77,00 12,00 46,00 3,00 41,31
květen 78,00 30,00 47,00 45,00 39,00 41,00 56,00 30,00 75,00 99,00 54,00 64,00 79,00 56,69
červen 70,00 157,00 144,00 56,00 51,00 86,00 54,00 135,00 58,00 96,00 104,00 32,00 135,00 90,62
červenec 295,00 81,00 71,00 149,00 116,00 73,00 98,00 36,00 143,00 14,00 68,00 100,00 153,00 107,46
srpen 53,00 67,00 40,00 58,00 39,00 106,00 24,00 28,00 94,00 167,00 83,00 58,00 44,00 66,23
září 53,00 134,00 41,00 53,00 173,00 61,00 51,00 49,00 26,00 27,00 152,00 80,00 29,00 71,46
říjen 28,00 152,00 17,00 37,00 10,00 100,00 60,00 48,00 7,00 14,00 37,00 33,00 39,00 44,77
listopad 80,00 29,00 61,00 100,00 28,00 56,00 43,00 72,00 58,00 30,00 44,00 23,00 71,00 53,46
prosinec 54,00 12,00 52,00 51,00 49,00 44,00 48,00 27,00 96,00 17,00 36,00 45,00 65,00 45,85

Součet 797,00 748,00 598,00 712,00 707,00 674,00 546,00 629,00 756,00 703,00 772,00 574,00 836,00 696,31

Srovnání měs. srážek roku 2008 s průměrem 1997-2009
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Souhrné roční srážky v letech 1997 - 2009
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Autor: Stanislav Binek
Stanoviště: Lískovec

Stanoviště: Lískovec
Autor: Stanislav Binek

leden únor březen duben květen červen červenec srpen září říjen listopad prosinec Roč. souč.
Koryčany 38,7 94,0 98,2 3,1 94,1 117,5 129,3 37,1 20,4 38,6 65,9 63,1 800,0
Lískovec 44,0 77,0 97,0 3,0 79,0 135,0 153,0 44,0 29,0 39,0 71,0 65,0 836,0

Srovnání srážek pro stanoviště Lískovec a Koryčany
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Koryčany
Lískovec

Autor: Antonín Hunča
Stanoviště: Koryčany, Lhotka

Bouřky: první 30.4.2009, poslední 
 29.8.2009, celkem 33 bouřek
Sníh:  poslední 24.3.2009, první  
 15.10.2009
Mráz:    poslední 23.2.2009, první 
 31.10.2009

Rok
1-1997
2-1998
3-1999
4-2000
5-2001
6-2002

7-2003
8-2004
9-2005
10-2006
11-2007
12-2008
13-2009

Srovnání stanoviště Lískovec a Koryčany, Lhotka
2009

II. ročník Koštu slivovice a ovocných pálenek v Koryčanech
Druhý ročník největšího koštu sli-

vovice a ovocných pálenek na Kromě-
řížsku se konal v sobotu 20. března 2010 
v kulturním domě Koryna. Vzorků se 
sešlo 482 a jejich hodnocení mělo na 
starost šedesát degustátorů v šestnácti 
komisích dne 5. března. V sobotu moh-
la všechny vzorky pálenek okoštovat 
také široká veřejnost. Návštěvníků přišlo 
kolem tří set a kromě koštování se mohli 
potěšit i kulturním programem spočíva-
jícím v produkci cimbálové muziky, pro-
mítáním fi lmů z minulého koštu a výsta-
vou nejlepších tematických fotografi í, 
diplomů a plakátů pana Stanislava Klígla 
ze Svatobořic.

Šampiónkou koryčanského koštu se 
stala pěstitelka ovoce Radmila Novotná 
z Blišic  Ze 482 vzorků její pálenku za 
nejlepší označilo dvanáct členů subko-
mise. Do fi nále se dostalo celkem osm-
náct nejlepších pálenek. Na své si ten den 
přišli nejen milovníci pálenek, ale také 

gurmáni. Ti si pochutnávali na zabíjač-
kových specialitách. Součástí koštu byla 
také bohatá tombola, které se návštěvníci 

v hojném počtu zúčastnili. 

Ing. Josef Sedlák
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Dne 24.2. 2010 proběhl v prostorách 
KD Koryna Koryčany tradiční dětský 
karneval, který pořádala Mateřská ško-
la Koryčany. Touto cestou bychom rádi 
poděkovali všem, kteří podpořili naši 
akci a přispěli dětem do karnevalové 
tomboly.
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